
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 Side 1/4 

 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 1080 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1080 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 12. maj 2021. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF). 

  

 

Nick Hækkerup 
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Niklas V. Johansen 

  

  

Folketinget  

Retsudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 8. juni 2021 
Kontor: Kontoret for Organiseret 

Kriminalitet 

Sagsbeh: Rikke Petersen Faaborg 
Sagsnr.: 2021-0030-6020 

Dok.: 1981817 

Retsudvalget 2020-21
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1080

Offentligt



 Side 2/4 

Spørgsmål nr. 1080 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren kommentere artiklen "Bandefigurer fængslet: 

Stak offer under røveri”, Ekstra Bladet, den 7. maj 2021, og i 

forlængelse heraf redegøre for, hvordan to medlemmer af den 

forbudte bande LTF (Loyal To Familia) i forening med et tredje 

medlem af LTF kan planlægge og udføre et drive-by gaderøveri 

i hjertet af København, hvor offeret blev jagtet rundt i bil, tvun-

get til at standse, overfaldet, stukket ned med skruetrækker og 

frarøvet sin pung og værdier, henset til at banden LTF er opløst 

ved dom?” 

 

Svar: 

 

1. Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen indhentet en udtalelse 

fra Københavns Politi, der har oplyst, at politikredsen den 6. maj 

2021 anholdt to personer, der blev sigtet for et røveri, der fandt 

sted den 21. april 2021. De to personer blev den 7. maj 2021 

begge varetægtsfængslet i foreløbigt 27 dage.  

 

Rigspolitiet skal i forlængelse heraf bemærke, at det ikke er mu-

ligt inden for rammerne af et folketingsspørgsmål at verificere 

artiklens oplysninger om, at de omtalte personer er medlem af 

Loyal To Familia (LTF). Oplysninger om, hvorvidt en person af 

politiet er vurderet til at være medlem af en kriminel gruppering 

vil bero på eventuelle registreringer i Politiets Efterforsknings-

støttedatabase (PED). Videregivelse af sådanne oplysninger fra 

PED vil kunne bekræfte en persons eventuelle tilhørsforhold til 

bandemiljøet og vil således i sig selv kompromittere politiets 

moniteringsindsats af det kriminelle miljø.  

 

Københavns Politi har i forhold til LTF mere generelt oplyst, at 

Københavns Politi har målrettet politiets indsatser mod perso-

ner, der har haft en tæt tilknytning til LTF, og at Københavns 

Politi har et stort fokus på persongruppen, ligesom udviklingen 

følges tæt.  

 

Københavns Politi har blandt andet udstedt i alt 19 forbud mod 

at opholde sig et bestemt sted efter straffelovens § 132 b. Kø-

benhavns Politi har i forlængelse heraf oplyst, at der er sket sig-

telse for overtrædelse af et sådant forbud 11 gange. Herudover 

er der oprettet i alt 32 sager om deltagelse i at videreføre en for-

budt forening efter straffelovens § 132 a, stk. 1. I de sager er der 



 Side 3/4 

rejst 20 sigtelser. Der er endvidere oprettet 26 sager om besid-

delse eller anvendelse af en forbudt forenings kendetegn efter 

straffelovens § 132 a, stk. 2. I de sager er der rejst 21 sigtelser.” 

 

2. Som jeg tidligere har redegjort for, er jeg meget tilfreds med, at landsret-

ten var enig med anklagemyndigheden i, at byrettens dom om at opløse LTF 

skulle stadfæstes. Som bekendt er sagen indbragt for Højesteret, og jeg af-

venter nu det endelige udfald af Højesterets afgørelse.  

 

Jeg vil dog gerne understrege, at opløsningen af LTF som forening jo ikke 

betyder, at tidligere medlemmer af LTF stopper med at være kriminelle. 

Derfor skal vi selvfølgelig fortsætte vores fokus på at bekæmpe banderne 

og den organiserede kriminalitet. Jeg har i den forbindelse noteret mig, at 

politiet er meget opmærksomme på at sætte hårdt ind over for personer med 

relationer til den tidligere og nu forbudte forening LTF.  

 

Jeg vil også gerne understrege, at det er et klart mål for regeringen at sørge 

for, at danskerne kan være trygge i deres hverdag. Når banderne udfordrer 

den tryghed, skal det have mærkbare konsekvenser.  

 

Regeringen har derfor også taget en række initiativer til at bekæmpe ban-

dernes hensynsløse kriminalitet. Regeringen har f.eks. præsenteret en tryg-

heds- og sikkerhedspakke, hvor politiets efterforskningsmuligheder bl.a. 

styrkes markant gennem øget tv-overvågning, herunder bl.a. ved en kraftig 

udvidelse af anvendelsesområdet og 300 nye tryghedskameraer.  

 

Derudover har regeringen i oktober 2020 præsenteret udspillet ”Tryghed for 
alle danskere”, som også har fokus på at komme bl.a. utryghedsskabende 
kriminalitet og adfærd til livs, herunder i tilknytning til bandemiljøet. Rege-

ringen fremsatte den 10. marts 2021 lovforslag nr. L 189, der udmønter cen-

trale dele af dette udspil, herunder et forslag om at give politiet mulighed 

for at udstede et tryghedsskabende opholdsforbud. Regeringens forslag om 

et tryghedsskabende opholdsforbud blev dog beklageligvis som følge af et 

holdningsskift hos bl.a. Venstre ikke vedtaget. Med lovforslaget ville poli-

tiet have fået et nyt og effektivt redskab i kampen mod utrygheden, og jeg 

er derfor også ærgerlig over, at der ikke var opbakning til regeringens for-

slag i Folketinget. 

 

Med aftalen om politiets og anklagemyndighedens økonomi 2021-2023, 

som regeringen har indgået med Dansk Folkeparti, Radikale Venstre, Soci-
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alistisk Folkeparti, Enhedslisten, Det Konservative Folkeparti og Nye Bor-

gerlige, sker der herudover en markant styrkelse af politiet og indsatsen mod 

alvorlig organiseret kriminalitet, herunder bandekriminalitet. Der oprettes 

bl.a. en ny national efterforskningsenhed og 20 nye nærpolitienheder, som 

skal sikre, at politiet bliver mere fysisk tilgængeligt og kommer tættere på 

borgerne. Med henblik på at sikre et mere robust politi gennemføres endvi-

dere et meroptag på 450 ekstra politibetjente på politiskolen i aftaleperio-

den.  

 

Fra regeringens side bliver der løbende overvejet nye tiltag på dette vigtige 

område, og derfor vil jeg også gerne gentage forsikringen om, at vi endnu 

ikke har set det sidste initiativ fra regeringen. 

 


